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RM-KGBiF.0012.22.11.2022 
 

 

Protokół 

z posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów 

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 28 listopada 2022 r. 

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 

 

Ad.1. 

Posiedzenie Komisji Gospodarki Budżetu i Finansów otworzył o godz. 09:11 

Przewodniczący Komisji Rafał Kluczyński witając członków Komisji, Burmistrza Rzgowa 

Mateusza Kamińskiego, Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego, a także członków 

pozostałych Komisji Rady Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

- Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

- Komisji Spraw Społecznych, 

- Komisji Rewizyjnej.  

 

Ad.2. 

Przewodniczący Komisji Rafał Kluczyński na podstawie listy obecności poinformował, 

że obecnych jest 4 członków komisji i stwierdził quorum uprawniające do podejmowania 

decyzji. Nieobecny Zbigniew Cisowski i Przemysław Szczech. Lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu.  

 

Ad.3. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad.  

4. Omówienie materiałów na LIV sesję Rady Miejskiej w Rzgowie: 

a) informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Rzgów w roku szkolnym 

2021/2022. (DRUK 1) 

b) uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/128/2019 z dnia 25 września 2019 r. w 

sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Guzewie oraz nadania mu statutu. (DRUK 2) 

c) uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/378/2021 z dnia 25 sierpnia 2021 w 

sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Rzgowie oraz nadania mu statutu. (DRUK 3) 

d) uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr LII/530/2022 z dnia 26 października 2022r. w 

sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Tadzinie oraz nadania mu statutu. (DRUK 4) 

e) uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/379/2021 z dnia 25 sierpnia 2021 r. w 

sprawie utworzenia Zespołu Żłobków Samorządowych Gminy Rzgów w Guzewie przy ul. 

Edukacyjnej 8. (DRUK 5) 

f) uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości 

opłaty za wyżywienie dziecka w żłobkach prowadzonych przez Gminę Rzgów (DRUK 6) 

g) uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

(DRUK 7) 

h) uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na lata 2022-

2034. (DRUK 8) 

i) uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2022. (DRUK 9) 

j) uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Rzgów w 2023 roku. (DRUK 10) 

k) uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. (DRUK 11) 

l) uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Romanowie. (DRUK 12) 
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m) uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Romanowie. (DRUK 13) 

n) uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rzgów. (DRUK 14) 

o) uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. (DRUK 15) 

p) uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. (DRUK 16) 

q) uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno- wypoczynkowe. (DRUK 17) 

r) uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi 

skargi na uchwałę Nr XLII/382/2014 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 15 stycznia 2014 r. w 

sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miasta 

Rzgowa, rejon ulic: Bema-Górna-Słoneczna-Łódzka. (DRUK 18) 

5. Wolne wnioski.  

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.4. 

a) informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Rzgów w roku szkolnym 

2021/2022. (DRUK 1) 

b) uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XIV/128/2019 z dnia 25 września 2019 r. w 

sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Guzewie oraz nadania mu statutu. (DRUK 2) 

c) uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/378/2021 z dnia 25 sierpnia 2021 w 

sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Rzgowie oraz nadania mu statutu. (DRUK 3) 

d) uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr LII/530/2022 z dnia 26 października 2022r. w 

sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Tadzinie oraz nadania mu statutu. (DRUK 4) 

e) uchwała w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIX/379/2021 z dnia 25 sierpnia 2021 r. w 

sprawie utworzenia Zespołu Żłobków Samorządowych Gminy Rzgów w Guzewie przy ul. 

Edukacyjnej 8. (DRUK 5) 

f) uchwała w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt oraz maksymalnej wysokości 

opłaty za wyżywienie dziecka w żłobkach prowadzonych przez Gminę Rzgów (DRUK 6) 

g) uchwała w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

(DRUK 7) 

 

Projekty uchwał omówiły gł. specjalista ds. oświaty Marta Pietrusińska oraz inspektor ds. 

oświaty Paulina Biesiacka.  

Nie było uwag do projektów uchwał.  

 

h) uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na lata 2022-

2034. (DRUK 8) 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Miasta Anna Czarnocka. 

Radna Kamila Kuźnicka zapytała co jest powodem przeniesienia realizacji projektu ul. 

Wójtowskiej w Starowej Górze na rok 2023.  

Burmistrz wyjaśnił, że projekt należy skończyć, ale temat należy jeszcze raz przedyskutować 

czy w najbliższym czasie realizować ten projekt. Burmistrz uważa, że należy utwardzać drogi 

w Starowej Górze, a nie dawać nadzieję mieszkańcom, że kanalizacja zostanie wybudowana.  

Inspektor Ola Dąbek wyjaśniła, że wstępna koncepcja projektu kanalizacji uległa zmianie. Po 

zmianie koncepcji, zostanie omówiona z mieszkańcami. Pierwotny termin realizacji był do 

16.12.2022 r., stąd środki zostaną przeniesione na przyszły rok.  

Burmistrz dodał, że spotkanie z mieszkańcami zostanie zorganizowane przed 16.12.2022 r. w 

Urzędzie Miejskim w godzinach pracy urzędu.  
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Radna Kamila Kuźnicka poprosiła, aby sprawdzić czy mieszkańcy zostali objęci siecią i czy 

będą studnie zaworowe.  

Radni zwrócili uwagę, że zadanie pn. skrzyżowanie ul. Literackiej i Kamiennej w Rzgowie, 

nie powinno rak brzmieć, ponieważ tam skrzyżowanie już istnieje, chodzi o jego przebudowę.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że zadanie zostało tak wprowadzone do budżetu i tylko z taką treścią 

można je przenieść do WPF. 

 

i) uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2022. (DRUK 9) 

Projekt uchwały omówiła Skarbnik Miasta Anna Czarnocka. 

Radna Anna Tumińska-Kubasa zapytała o koszty inspektora na ul. Cegielnianej.  

Burmistrz wyjaśnił, że należało sprawdzić dokładanie uwarunkowania możliwości wykonania 

inwestycji w terenie, dlatego należało zasięgnąć opinii fachowca.  

Radna Anna Tumińska-Kubasa poprosiła o udostępnienie opinii specjalisty.  

Członek komisji Jarosław Świerczyński zapytał czy GOK nic nie zaoszczędził w roku 2022.  

Burmistrz powiedział, że ciężko zaplanować koszty w jednostce.  

 

j) uchwała w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowanej jako podstawa 

obliczenia podatku rolnego na obszarze gminy Rzgów w 2023 roku. (DRUK 10) 

k) uchwała w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. (DRUK 11) 

Projekty uchwał omówiła Kierownik Referatu Marzena Surmacz. Kwota podatku rolnego na 

rok 2023 została ustalona na poziomie 74,05 zł/dt. 

Ościenne gminy przyjmują maksymalne stawki podatku rolnego i nie podejmują uchwał 

obniżających stawek.  

Radna Anna Tumińska-Kubasa uważa, że nie powinno się obniżać stawki podatku rolnego. 

Członek komisji Jarosław Świerczyński uważa, że powinno się przyjąć obniżoną stawkę 

podatku rolnego z 2022 r. podwyższoną o 11%.  

Kierownik Referatu Marzena Surmacz podkreśliła, że należy uzyskać pozytywną opinię Izby 

Rolniczej co do obniżenia podatku rolnego.  

Kierownik Referatu powiedziała, że na bieżąco podejmowane są działania weryfikacyjne 

budynków i działek w kwestii opodatkowania.  

 

Stawki od środków transportów nie zostały zmieniane od 2015 r.  

Członek komisji Jarosław Świerczyński zaproponował zwiększenie stawek o 11%. 

Propozycja to podniesienie stawek o 11%.  

 

l) uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w Romanowie. (DRUK 12) 

m) uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w Romanowie. (DRUK 13) 

Projekty uchwał omówiła inspektor Iwona Kluczak. Nie było uwag. 

 

n) uchwała w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Rzgów. (DRUK 14) 

Projekt uchwały omówił inspektor Matusz Szczepaniak.  

Radni po kolei omówili wprowadzone zmiany do regulaminu.  

Członek komisji Radosław Pełka podkreślił, że należy w sposób jednoznaczny podkreślić, że 

nadmiar gruzu powyżej 500 kg można wywieźć na PSZOK. Ponadto mieszkańcy dziwią się 

dlaczego gmina nie odbiera opon rolniczych. Z wyjaśnień wynika, że są to opony z 

działalności rolniczej i tego gmina nie odbiera.  

Inspektor Mateusz Szczepaniak wyjaśnił, że w zakresie odpadów budowalnych limit roczny 

to 500 kg niezależnie czy odbierane są spod posesji czy oddawane są bezpośrednio na 

PSZOK. W tym zakresie prowadzona jest ewidencja.  

Radny Kordian Skalski wrócił do kwestii kompostowania odpadów. Pewne bioodpady 

powinny być odbierane na PSZOKu, ponieważ nie powinny być kompostowane, tj. liście 

dębu czy cytrusy.  
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Inspektor Mateusz Szczepaniak powiedział, że ustawa nie daje możliwości wprowadzania 

wyjątków. 

W regulaminie konkretnie określono zasady utrzymania pojemników na odpady przez 

właścicieli nieruchomości.    

Członek komisji Jarosław Świerczyński uważa, że gabaryty można byłoby oddawać cały rok 

na PSZOK we własnym zakresie.  

Członek komisji Radosław Pełka poinformował, że przetarg został rozstrzygnięty i odbiór 

gabarytów jest w cenie.  

Inspektor Mateusz Szczepaniak powiedział, że ustawa obliguje gminę do odbioru odpadów od 

właściciela nieruchomości.  

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Adam Stawiany wyjaśnił, że nie chce nic 

zmieniać w uchwałach śmieciowych oprócz tego, co wynika z rozstrzygnięć nadzorczych 

Wojewody Łódzkiego.  

Przewodniczący komisji Rafał Kluczyński zapytał dlaczego zmodyfikowano zapis dotyczący 

uprzątnięcia śniegu, błota i lodu.  

Inspektor Mateusz Szczepaniak powiedział, że dokonano zmiany zapisu z uwagi na to, iż  

zastosowano powtórzenie ustawy, co jest niedopuszczalne. 

Członek komisji Radosław Pełka uważa, że poprzedni zapis w regulaminie dotyczący 

uprzątnięcia śniegu, błota i lodu jest dobry i nie należy go zmieniać.  

Burmistrz Mateusz Kamiński podkreślił, że materia ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminie jest bardzo trudna do uregulowania. Należy mieć na uwadze, że każdym razem 

kiedy uchwała zostaje podjęta może być objęta uwagami ze strony nadzoru Wojewody.  

Przewodniczący komisji Rafał Kluczyński zapytał w jaki sposób gmina kontroluje właścicieli 

nieruchomości zbiorników bezodpływowych.  

Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Magdalena Górska wyjaśniła jak będą kontrolowani 

właściciele zbiorników bezodpływowych z uwagi na nowe przepisy. Gmina będzie musiała 

zdawać sprawozdania w tym zakresie.  

Przewodniczący komisji Rafał Kluczyński zapytał o kwestie deratyzacji.  

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Rolnictwa Justyna Błach powiedziała, że 

kontrole są na wniosek, a nie z urzędu. 

 

o) uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów. (DRUK 15) 

Jedyna zmiana dotyczy ograniczenia pracy PSZOK do jednego dnia w tygodniu, czyli we 

wtorki w okresie jesienno-zimowym. W okresie letnim dodatkowym dniem będzie sobota.  

 

q) uchwały w sprawie ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od domku letniskowego na nieruchomości albo od innej nieruchomości 

wykorzystywanej na cele rekreacyjno- wypoczynkowe. (DRUK 17) 

Zmiana w zakresie opłaty, tzn. od 1 stycznia 2023 r. opłata będzie pobierana od domku 

letniskowego.  

Burmistrz zapytał czy będzie pobierana opłata od działki letniskowej, na której nie ma domku 

letniskowego, a jest pozostawiony np. domek holenderski. 

Nieruchomości letniskowych jest 5 w systemie odpadów i tylko w taki sposób można je 

zidentyfikować. 

 

p) uchwały w sprawie określenia wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości. (DRUK 16) 

Zmiana wzoru w związku ze zmianą zapisu w opłacie za domki letniskowe.  

 

r) uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi 

skargi na uchwałę Nr XLII/382/2014 Rady Miejskiej w Rzgowie z dnia 15 stycznia 2014 r. w 
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sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla części miasta 

Rzgowa, rejon ulic: Bema-Górna-Słoneczna-Łódzka. (DRUK 18) 

Brak uwag.  

 

Ad.5. 

Brak wolnych wniosków.  

 

Ad.6. 

W związku z wyczerpaniem punktów porządku posiedzenia Przewodniczący Komisji 

Rafał Kluczyński o godz. 13:17 zamknął posiedzenie Komisji Gospodarki, Budżetu  

i Finansów. 

 

 

      Protokołowała:                                                                         Przewodniczył: 
 

                PRZEWODNICZĄCY KOMISJI               

                      GOSPODARKI, BUDŻETU I FINANSÓW

            

 

 Rafał Kluczyński 


